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Het afgelopen jaar is de historische vereniging Oud Stede Broec op diverse fronten 

actief geweest.  

Op 24 mei werd de goedbezochte Jaarvergadering gehouden in de Stek. In deze 

vergadering werden Tine Eggers en Rien Broersen herkozen als bestuurslid en nam 

Elcke Ransijn de opengevallen plaats als gevolge van het overlijden van Gerard 

Poelwijk in. 

Aansluitend aan de vergadering hield Evert Visser een presentatie over  de 

agrarische sector in het algemeen en het daarbij behorende veilingwezen in het 

bijzonder.   

Op 4 oktober werd de najaars bijeenkomst gehouden in de Paus. Ook hier weer een 
goed opkomst. Marja van Trier hield een lezing over het geheim van de Peperstraten, 
nl hoe komt men aan de naam Peperstraat in de verschillende gemeenten.  

Het aantal leden is het afgelopen jaar toegenomen met 5.  Het lidmaatschap van 22 

personen werd beëindigd, waarvan de meesten wegens overleden en 27 nieuwe 

leden melden zich. 

De Overhaal: 

De werkgroep overhaal heeft het afgelopen jaar de bediening hiervan weer met een         

8-tal machinisten uitgevoerd. In de periode van 15 maart tot 15 oktober werden ruim 

400 overzettingen uitgevoerd. 

Voorafgaande aan het seizoen kwam de onheilspellende mededeling dat de 

Overhaal voorlopig niet gebruikt kon worden in verband met technische problemen. 

De kosten om deze problemen op te lossen zouden aanzienlijk zijn. Gelukkig bleek 

het achteraf allemaal mee te vallen en kon de Overhaal in het vaarseizoen toch 

gebruikt worden 

 

Ontwikkelingen van het project herbouw vaarveilig en landtongen in 
Bovenkarspel/Grootebroek, 
 
De vaarveiling in Bovenkarspel/Grootebroek is in 1980 verbrand. Met de 
grondeigenaar is Oud Stede Broec bezig om invulling te gaven aan het idee om de 
vaarveilig te herbouwen en een aantal landtongen in oorspronkelijke staat opnieuw in 
te richten. 
Op dit moment zijn we bezig een subsidie aan te vragen, bij o.a. LEADER en de 
Regiodeal.  
De eisen om daarvoor in aanmerking te komen zijn divers en gaan over o.a. de 
elementen leren, werken en wonen en daarnaast over duurzaamheid, 
maatschappelijke meerwaarde, recreatie, erfgoed, “Westfriesland op de kaart zetten” 
en nog een flink aantal andere aspecten zoals “breed samenwerken op allerlei 
fronten”.  
 



Aanwijzen gemeentelijke monumenten 
Na vaststelling van de erfgoednota is vastgesteld dat er 2 gemeentelijke 
monumenten per jaar worden aangewezen. 
Door personeelsgebrek bij de gemeente is de uitvoering van de plannen m.b.t het 
beschermd dorpsgezicht “De Kolk”  in Broekerhaven voor 2024 in de knel gekomen. 
Er wordt nu weer aan gewerkt en de wethouder Cultuur hoopt dit jaar zo ver te 
komen dat het voorstel naar de Gemeenteraad kan.  
 
Wat betreft de gemeentelijke monumenten geldt hetzelfde. De Wethouder stelt twee 
opties voor: de Sint Martinuskerk en de stolp aan de Hoofdstraat 257. De stolp, 
omdat er provinciaal beleid is om stolpen hoger op de prioriteitenlijst te zetten. De 
kerk, omdat hij dit architectonisch en functioneel een goed voorbeeld vindt wat 
erkenning van de gemeenschap verdiend. 
 
Tentoonstelling  

Van 16 tot en met 20 april  werd weer een tentoonstelling van de gezinsfoto’s in het 

Streekhof gehouden. Dit was een herhaling van de tentoonstelling van 7 jaar geleden 

en was, gezien de reacties van het publiek en de winkeliers weer een groot succes. 

Rondje cultuur.  

Het jaarlijks Rondje cultuur voor de leerlingen van de 3e klas van het middelbaar 

onderwijs, waarin de jongeren op het spoor woorden gezet van ons erfgoed, was ook 

dit jaar een vast gegeven.  

Educatie 
 
In het (school) jaar 2023-2024 hebben 4 scholen het pand van Oud Stede Broec 
bezocht. Dit waren de Willibrordus, de Baskuul, de Molenwiek en de Gideon. 
Bovenkarspel en Lutjebroek zijn goed vertegenwoordigd, Grootebroek was vorig jaar 
helaas niet van de partij. 
Verspreid over zes woensdagen kwamen 7 klassen de rondleiding volgen, dat zijn 
ongeveer 175 leerlingen. 
De leerlingen hebben een rondleiding gehad van enthousiaste vrijwilligers die de 
kinderen vertelden over het huis en zijn bewoners en waarbij de leerlingen ook zelf 
actief aan de slag gingen. De leerlingen hebben het pand bezocht, de tuinderschuur, 
de archeologische zolder en de historische tuin.  
Voor dit (school) jaar staan er ook weer rondleidingen gepland en hopen we de 
kinderen (en meegekomen ouders en leerkrachten) enthousiast te maken voor de 
plaatselijke geschiedenis.  
 

Open Monumentendag. 

Dit jaar was het thema:   Route en verbinding  

Dit jaar kon men op 4 plaatsen genieten van ons erfgoed In het Richtershof was een 

foto expositie ingericht met als thema Transport in de ruimste zin des woords.    

Daarnaast was er een maquette van de helaas verloren gegane vaarveiling, gemaakt 

door Cees Bakker, te zien. Deze maquette trok veel bezoekers en bewondering. Vóór 



het Rigtershof was een tramhalte opgesteld, hier konden de bezoekers instappen 

naar de andere opengestelde monumenten, hier werd veel gebruik van gemaakt. 

Ook was de molen Ceres weer te bezichtigen.  Bij de molen kom men  ook 

opstappen voor een rondvaart naar de Overhaal en de plek van de oude vaarveiling. 

Hiervan werd goed gebruik gemaakt. 

Ons clubhuis stond ook weer op het programma om te bezichtigen. In het huis kon 

men proeven van het oude Westfriese product, Broeder.  Ook werd weer de jaarlijkse 

historische moestuin quiz gehouden. 

Ook de Oude Kerk kon weer bezichtigd worden en kon men ook de toren beklimmen, 

maar pas nadat men iets geschonken had aan de voedselbank Westfriesland. 

Als klap op de vuurpijl kon men zich met de paardentram laten vervoeren tussen de 

verschillende expositieruimtes. 

De Beeldbank. 

Gedurende het hele jaar is een groep enthousiastelingen bezig met de beeldbank. 

Steeds meer foto’s worden op de beeldbank geplaatst. Aan het einde van het jaar 

stonden er bijna 11.000 foto’s met een beschrijving op de beeldbank. maar er 

wachten nog veel meer foto’s die geplaatst en beschreven zouden moeten worden 

zouden moeten worden. We komen echter handen tekort en daarom wordt gezocht 

naar uitbreiding van het team. Dat de beeldbank aan de behoefte voldoet, blijkt wel 

uit het aantal bezoeken op de Beeldbank. De beeldbank werd het afgelopen jaar 

meer dan 20.000 bezocht waarbij meer dan 250.000 foto’s werden opgevraagd.  De 

bezoeken kwamen uit de gehele wereld van de verenigde staten tot Singapore en 

Australië en zelfs een uit Rusland 

Bibliotheek. 

Wij beschikken thans ook over een bibliotheek met daarin uitsluitend boeken die op 

de een of andere wijze betrekking hebben op de dorpen Bovenkarspel, Grootebroek 

en Lutjebroek. Op de beeldbank, onder het kopje “Bibliotheek” kan iedereen zien 

welke boeken er in de bibliotheek staan. Deze boeken kunnen tijdens de open dagen 

worden ingezien. 

Ook op de beeldbank is onder het kopje “Museum” een overzicht te zien welke 

voorwerpen daar te bezichtigen zijn. Ook dat is nog niet compleet, maar wordt aan 

gewerkt. 

Open huis.  

Last but not least is er nog steeds elke eerste zaterdag van de maand open huis in 

ons pand Zesstedenweg 227. Alhoewel de bezoekersaantallen wisselen, mede 

afhankelijk van het weer, blijkt toch dat er nog steeds veel behoefte is om dit 

openhuis te bezoeken. 

 


